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1. Aanleiding 

Op 17 oktober jl. verscheen de jaarlijkse publicatie van de politie, het OM en de 

KNVB. Deze cijfers geven inzicht in het aantal incidenten bij het betaalde voetbal 

en de inzet van de respectievelijke organisaties om wangedrag tegen te gaan. 

Vanuit het ministerie volgt er, eveneens jaarlijks, een reactie op deze cijfers 

richting de Kamer. Bij deze reactie wordt tevens ingegaan op de voortgang van 

het versterkingsplan veilig en gastvrij voetbal. 

 

In de brief wordt ook ingegaan  op een aantal toezeggingen en moties uit de 

debatten van 29 mei jl. en 5 november jl., alsmede een beleidsreactie op de 

initiatiefnota van het lid Michon-Derkzen. Ten slotte is een beleidsreactie 

opgenomen met betrekking tot het WODC-onderzoek naar de ervaren effectiviteit 

en de overdraagbaarheid van instrumenten ter bestrijding van voetbalgerelateerd 

wangedrag. 

 

2. Geadviseerd besluit 

• Instemmen met het verzenden van de Kamerbrief (bijlagen 1 en 2) aan de 

Tweede Kamer. 

• Instemmen met een gesprek met de Regiegroep Voetbal en Veiligheid. 

 

3. Kernpunten 

• Voor het tweede jaar op rij nemen het aantal incidenten rondom voetbal 

significant af, met een afname van het aantal incidenten en een lichte afname van 

de benodigde politie-inzet. Tevens is de pakkans groter geworden en worden 

daders steeds vaker strafrechtelijk vervolgd. Dit zou kunnen impliceren dat de 

ingezette maatregelen -een intensivering van de civiel-, bestuurs- en 

strafrechtelijke aanpak- effect begint te krijgen. 
• Wel geldt hierbij dat we niet kunnen constateren dat we er al zijn, maar wel dat 

deze lijn stevig moet worden doorgetrokken, omdat veiligheidsincidenten bij 
voetbalwedstrijden afbreuk doen aan een mooie sportbeleving. De inzet is tevens 

de politie verder te ontlasten. 

• Op alle hoofdthema’s binnen het versterkingsplan is voortgang te vermelden. In 

onderhavige brief wordt dat uitgebreid toegelicht. Daarnaast wordt nader 

ingegaan op de verschillende toezeggingen en moties uit het debat van 29 mei jl. 

• Ten aanzien van de initiatiefnota van het lid Michon-Derkzen staan een aantal 

maatregelen al in het versterkingsplan benoemd. Bij de maatregelen die geen 

staand beleid zijn, wordt aangegeven waarom dit zo is. 

• Het WODC-onderzoek vergelijkt de Nederlandse en Belgische instrumenten om 

voetbalgerelateerd wangedrag tegen te gaan. Hoewel België een specifieke wet 
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heeft om voetbalrellen aan te pakken, heeft Nederland ook voldoende 

instrumenten. De verbetering in het instrumentarium moet vooral gezocht worden 

in het versterken van de controle en handhaving van bestaande instrumenten. Het 

daarop aansturen is staand beleid, waardoor het onderzoek geen aanleiding geeft 

om in Benelux-verband vervolgstappen te nemen. Wel wordt nader onderzocht of 

de samenwerking met België versterkt kan worden. 

• DVB adviseert u in Q1 van 2025 in gesprek te gaan met de Regiegroep Voetbal en 

Veiligheid over hoe de maatregelen in het Regeerakkoord en het versterkingsplan, 

alsmede het terugdringen van de politie-inzet gerealiseerd kunnen worden. U kunt 

dit gesprek samen doen met de Staatssecretaris van Sport. Uw voorganger heeft 

dit op 17 mei 2023 gedaan.  

 

4. Toelichting 

 

4.1. Politieke context 

In de Tweede Kamer is veel aandacht voor de incidenten in het betaald voetbal. 

Punten die vaak naar voren komen in debatten en Kamervragen zijn onder andere 

de wens om politie-inzet rond voetbalwedstrijden terug te dringen, de roep om 

degenen die zich misdragen bij het voetbal hard aan te pakken en het verzoek om 

te zorgen voor een snelle invoering van de digitale meldplicht. 

 

Recent heeft zowel het programma BOOS in een documentaire en als de NRC in 

een krantenartikel het wangedrag van leden van de harde kern van Feyenoord 

benoemd. Tevens wordt aangegeven dat er vanuit de bvo een zeker contact met 

deze hooligans wordt onderhouden. Hoewel dit vooral een lokale aangelegenheid 

is, zijn er in het begrotingsdebat Sport en Bewegen vragen over gesteld. De 

staatssecretaris heeft deze vragen beantwoord. Hij heeft aangegeven dat het een 

lokale gelegenheid is en dat hij zich hier niet in wilde mengen.  

 

5. Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden 

De persoonsgegevens van de ambtenaren zijn niet openbaar ter bescherming van 

de persoonlijke levenssfeer. 
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